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Vážení spoluobčané,

skončil volební maratón, nyní nastává 
čas práce nově zvoleného zastupitelstva.
Ráda bych touto cestou poděkovala 
všem, kteří dali svou důvěru kandidátům 
ODS a přidávám osobní poděkování za 
velmi silný mandát, opírající se o 485 hla-
sů. Je to nejen potěšující, ale také velmi 
zavazující fakt a budu jej mít na vědomí 
po celou dobu, kdy budu mít tu čest vyko-
návat práci pro naše město.
Všichni zastupitelé složili na počátku 
svého funkčního období slib, že budou 
pracovat ve prospěch města a jeho ob-
čanů a dodržovat Ústavu a zákony Čes-
ké republiky. Je na Vás, abyste naši práci 
kontrolovali a posuzovali.
V současné době se musíme především 
vypořádat s některými kauzami z minu-
lého volebního období a samozřejmě 
dokončit všechny započaté akce. Pracu-

jeme na programovém prohlášení, které 
bude zahrnovat vše pozitivní z volebních 
programů a bude pro nás závazné po 
celé volební období. Čeká nás práce na 
rozpočtu města a stanovení priorit v zá-
vislosti na finančních možnostech města.
Protože je však nyní čas adventu, a blížící 
se Vánoce by měly evokovat především 
klid a pohodu, přeji Vám všem alespoň 
tak báječné rozpoložení, jaké bylo na 
náměstí při rozsvícení vánočního stro-
mu. Čas Vánoc patří především dětem, 
mějme však na mysli, že je to také doba 
velmi duchovní, kdy vzpomínáme na své 
blízké, kteří odešli mimo tento svět, doba, 
kdy jsme ochotni rozdělit se o své štěstí 
s lidmi méně šťastnými. Doba hojnosti, 
radosti, ale také souznění a štědrosti ve 
všech oblastech našich životů.
Přeji Vám pevné zdraví, klid a pohodu

Mgr. Dagmar Tesarčíková
starostka města

PřeDsTavujeMe váM nové veDení MěsTa

Starostka města:  Mgr. Dagmar Tesarčíková
Místostarosta města:  Karel Vrbický
Radní města:  Hana Franclová, Jiří Zelený, Pavel Urx

Příští jednání zastupitelstva města se uskuteční  
dne 15. prosince 2010 ve velké zasedací síni MěÚ.

KráTce z MěsTa
•	V měsíci listopadu proběhl již tradič-

ně v městském kině Den úcty ke stá-
ří. Pro benešovské seniory připravilo 
město malé pohoštění, drobnosti pro 
výzdobu stolů dodaly děti ze základní 
školy. K tanci i poslechu hrál pan Jo-
sef Bříško, který společně se zpěvač-
kou Věrou Stromkovou roztančil celý 
sál. Hrály se písně mládí a nálada ce-
lého odpoledne byla velmi příjemná. 

•	Vánoční strom letos věnoval městu 
pan Josef Rak. Jeho instalaci zaři-
zovaly služby města a sponzorsky 
pomohla technikou firma Bardzák. 

•	Opravovaný most v ulici Boženy 
Němcové nebude do konce roku 
průjezdný. Radnice vyjednala na 
Ministerstvu místního rozvoje Čes-
ké republiky, které dotací financuje 
jeho opravu, prodloužení termínu 
na realizaci. O důvodech jsme vás 
informovali již v minulém vydání 
Benešovských novin. Ministerstvo 
důvody uznalo a posunulo termín 
dokončení na polovinu příštího roku.  

•	Část ulice Českolipské (od mostu 
nad železnicí k firmě Elecom) čeká 
oprava komunikace. Správa a údrž-
ba silnic, která je investorem akce, 
na tomto místě počítá se zpevněním 
krajnice a rozšířením komunikace. 
Řidiče tak bude čekat omezený pro-
voz. Pro osobní dopravu bude objízd-
ná trasa vedena přes Sokolský vrch.   

•	V souvislosti s uvolněním Mgr. Dag-
mar Tesarčíkové po dobu veřejné 
funkce došlo k personálním změnám 
na postu ředitele základní školy a jeho 
zástupce. 1. prosince se novou ředi-
telkou školy stala Mgr. Miroslava Šmí-
dová a její zástupkyní pak Mgr. Jaro-
slava Novotná. V souvislosti s těmito 
změnami proběhnou i drobné perso-
nální změny a změny ve školské radě.  

•	Máte zaplacené všechny pohledávky 
vůči benešovské radnici. Připomíná-
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zajímá vás, jak se bude 
revitalizovat sídliště? 
Přijďte se s projektem 

seznámit do kina
Jasněji je i ve věci Posílení biodiverzity 
sídelních biotopů – Sídliště Benešov nad 
Ploučnicí. Z firem, které se přihlásily do 
výběrového řízení, vzešla jako vítěz firma 
pana Ing. Iva Koháka z Hošťky, která na-
bídla celý projekt uskutečnit za necelých 
850 tisíc korun. Na druhém místě skonči-
la HITFLORA, s.r.o. Děčín, za ní pak Uni-
les, a.s. Rumburk. Na ozelenění sídliště 
se podařilo městu získat dotaci Státního 
fondu životního prostředí a Evropského 
fondu pro regionální rozvoj.
V souvislosti s ukončením výběru doda-
vatele na tuto akci bude uspořádána 
dne 14. prosince 2010 od 17.00 ho-
din v městském kině informační schůz-
ka pro obyvatele benešovského sídliště. 
„Obnova zeleně s sebou přinese v prv-
ní etapě kácení nevyhovujících stromů  
a keřů, je proto důležité, aby byli občané 
dotčené lokality co nejpodrobněji sezná-
meni s celým projektem, předešlo se tak 
zbytečným nedorozuměním a celá akce 
byla snadno kontrolovatelná i z pozice 
obyvatele sídliště,“ uvedla starostka 
města Dagmar Tesarčíková. Na jedná-
ní bude přítomna projektantka, budou 
předloženy plány obnovy zeleně, občané 
budou seznámeni s postupem, časovým 
rámcem a financováním celé akce. Pří-
chozí čeká také informace o plánech, jak 
zajistit Ovesenský potok v době povodní 
a jak postupně zajistit lepší parkování na 
sídlišti.                                                (ah)

me, že poplatky ze psů byly splatné 
k 31. 8. 2010. Do konce roku můžete 
hradit poplatky z kabelové televize, 
odpady, nájem, schránky kolumbária, 
hrobových míst, pronájem pozemků. 
Upozorňujeme, že složenky se již ne-
rozesílají. Bližší informace získáte na 
podatelně městského úřadu.

•	 V souvislosti s nastávající zimou 
prosíme řidiče o uvážlivé odstavová-
ní motorových vozidel při parkování  
s ohledem na zimní údržbu vozovek. 
V některých ulicích není možno kvůli 
nezodpovědnému přístupu někte-
rých řidičů zajistit průjezdnost tech-
niky při plužení sněhu. Jedná se pře-
devším o tyto ulice: Žižkova, Sokolský 
Vrch, Sídliště, Táborský Vrch, Pod 
Táborským Vrchem, Pod Vyhlídkou,  
k firmě Bronswerk u koupaliště.

(ah)

V reakci na skandalizující články, které 
se objevily v Blesku a Děčínském deníku, 
si dovolím popsat celou událost pouze 
ve faktech. Každý nechť si učiní vlastní 
názor.
Firma Elecom s.r.o., jejímž majitelem byl 
v té době zastupitel Ing. Jiří Moravec, 
realizovala v roce 2008–2009 pro měs-
to Benešov nad Ploučnicí stavební akci 
zateplení školní jídelny včetně výměny 
oken. Městu nebyla poskytnuta ani po 
složitých jednáních na tuto akci státní 
dotace. Z uvedených důvodů nemoh-
lo město přechodnou dobu splnit část 
svých závazků vůči dodavatelské firmě.  
Na základě čl. 12. 7. uzavřené smlouvy 
bylo město povinno uhradit dodavatel-
ské firmě smluvní úrok z prodlení ve výši 
0,5 % z dlužné částky za každý započatý 
TÝDEN prodlení platby za odvedenou 
práci, tudíž dodavateli zaplatilo část-
ku 305 260,- Kč. (Podotýkám, že úrok  
0,5 % z dlužné částky za každý započatý 
týden prodlení je v každé smlouvě, kte-
rou město s dodavateli uzavírá.)
V tu chvíli se na scéně objevila dvě znění 
smlouvy. Smlouvy se zněním „0,5 % za 
každý započatý týden prodlení“ a další 
znění, ve kterém je obsah článku zdánli-
vě nepatrně pozměněn na „0,5 % za ka-

Dobrý den oto, 
oslovuji vás jako prvního v abecedě 
v nově zvoleném zastupitelstvu, abych 
mohla čtenářům přinést bližší obraz  
o tom, kdo nyní na radnici hájí je-
jich zájmy. Mohl byste se čtenářům  
a obyvatelům města tedy blíže před-
stavit? 
Narodil jsem se v neděli 23. ledna 1955 
v Děčíně, kde jsem bydlel až do své svat-
by. Oženil jsem se 15. března 1975 v Be-
nešově nad Ploučnicí a od té doby zde 
bydlím. Mám dvě již dospělé děti - Pavla 
a Alžbětu - a jsem hrdým trojnásobným 
dědou. Po základní škole jsem vystudoval 
Střední průmyslovou školu strojní v Děčí-
ně. Následovala zdravotní škola, získání 

Odpad odveze stejná firma
O sběr, svoz a likvidaci odpadu na území našeho města se i pro příští rok postará 
firma Marius Pedersen a.s. Teplice. Rozhodla o tom na svém mimořádném jedná-
ní 25. listopadu nově zvolená rada města. Smlouva bude uzavřena na jeden rok  
a firma za vykonanou práci požaduje 1732566,50 Kč (cena bez DPH). 
Služba je pro město ztrátová, od občanů formou poplatků „za popelnice“ vybere 
zhruba 90 % potřebné částky, zbytek dofinancuje samo.                                     (ah)

zfalšovalo sMlouvu o Dílo Měs T o?
ždý započatý den prodlení“… tato drob-
ná změna ovšem znamená, že by věřitel 
inkasoval nikoli 305 260,- Kč, nýbrž  
2.147 363,- Kč.
ELECOM s.r.o. se obrátil se žalobou na 
Rozhodčí soud, který rozhodl ve pro-
spěch smluv se smluvním úrokem z pro-
dlení týdenním, naproti tomu požada-
vek na smluvní úrok z prodlení ve výši 
0,5% za každý započatý den prodlení 
označil rozhodčí soud za odporující 
dobrým mravům, hraničící s lichvou. 
Toto stanovisko zastává i Ústavní soud 
ČR, podle něhož je povinnost zaplatit 
úrok z prodlení ve výši 0,5 % denně,  
tj. 182,5 % ročně, protiústavní!
Na základě trestního oznámení se zá-
ležitostí zabývala policie ČR, která celý 
případ odložila s tím, že pachatel je ne-
známý.
Na otázku, kdo mohl mít prospěch ze 
zfalšování smlouvy, nechť si každý učiní 
vlastní názor.
Jen na okraj, přestože dodavatelská fir-
ma přebrala záruku za jakost na dobu 
70 měsíců, již nyní běží reklamační ří-
zení pro vady díla, firma se bohužel ke 
svým povinnostem nehlásí.

Karel Vrbický
místostarosta města

Představujeme vám nové zastupitele...
patentu strojníka lodních motorů, po 
změně zaměstnání Řízení sociálních pro-
cesů a následně Požární ochranu - tech-
nika požární ochrany. Poté jsem vystudo-
val Vodní hospodářství a současně s tím 
Ochranu životního prostředí, takže jsem 
se stal vodohospodářem - specialistou 
a profesionálním ekologem. Posledním 
studiem byla Fakulta životního prostředí 
UJEP. Nepočítám do toho řadu různých 
specializací, jako řízení bezpečnosti prá-
ce a ochrany zdraví při práci, finanční 
management a další. Má pracovní čin-
nost vyžadovala, vyžaduje a stále bude 
vyžadovat neustále si doplňovat infor-
mace, vzdělávat se.

pokračování na str. 3
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Mým prvním zaměstnáním byla prá-
ce na frézkách a soustruzích v Narexu, 
kde jsem pracoval v průběhu studia na 
Strojní průmyslové škole. Po maturitě 
jsem pracoval na lodích Československé 
plavby labsko-oderské v rámci závodu 
zahraniční plavby. Pracoval jsem hlavně 
ve funkci lodního strojníka a splnil si tak 
svůj cíl z dětství. Souběžně s touto prací 
jsem učil v autoškole Svazarmu. V roce 
1981 jsem z rodinných důvodů změnil za-
městnání a dále pracoval na podnikovém 
ředitelství Severočeské energetiky. Zde 
jsem nejprve pracoval na personálním 
oddělení a měl jsem na starosti sociální 
péči. Tím bylo zajišťování obsazení pod-
nikových jeslí a školek, umísťování dětí 
zaměstnanců do předškolních zařízení, 
preventivní zdravotní péče o zaměstnan-
ce, sledování a vyhodnocování pracovní 
neschopnosti pro nemoc a úraz, byto-
vá výstavba, péče o seniory, tuzemská  
a zahraniční rekreace, podniková rekre-
ační zařízení, kolektivní smlouvy atd., to 
vše v rámci celého podniku. Po sedmi le-
tech jsem přešel do technických funkcí. 
Kumulovaně jsem byl technikem požární 
ochrany, vodohospodářem, ekologem 
a technikem bezpečnosti práce. V roce 
1991 jsem  se stal OSVČ a podnikal jsem 
v oblasti navrhování, výroby, montáží  
a servisu speciálních úpraven vody pro 
přípravu pitné a vysoce čisté vody pro la-
boratoře, dialýzy, stomatologická křesla, 
lékárny a podobně. Tuto činnost v omeze-
né míře provozuji dodnes. V posledních 
šestnácti létech pracuji v oblasti posky-
tování nezávislých finančních služeb, kde 
jsem ve vedení firmy a zastávám pozice 
vedoucího pracovníka a lektora.
Od roku 1977 se aktivně zabývám ochra-
nou přírody. Na začátku jsem byl zpra-
vodajem státní ochrany přírody, poté 
konzervátorem státní ochrany přírody. 
Součástí této práce byla i příprava pro 
vyhlášení Národního parku České Švý-

carsko. Dodnes jsem strážcem přírody 
při Správě CHKO České středohoří.
Od listopadu loňského roku jsem členem 
politické strany Věci veřejné a v součas-
né době jsem předsedou Klubu Věcí ve-
řejných Děčínsko. V jiné politické straně 
jsem nikdy nebyl.

Fíha! …kolik jste toho za svůj život sti-
hl a kolik zkušeností z nejrůznějších 
oblastní jste měl možnost nabrat. 
Mohu se zeptat, co vás motivovalo ke 
vstupu do komunální politiky? 
Není mi lhostejné místo, kde žiji. Přeji si, 
aby město bylo prosperující, živé, čisté  
a plné zdravé druhově rozmanité zeleně.

Jaká problematika města je vám 
jako zastupiteli nejbližší, ve které 
se chcete angažovat? 
Ochrana přírody a životního prostředí. 
Nebráním se ale i zapojení do dalších ob-
lastí, v rámci opoziční role pak zejména  
v kontrolních orgánech města.

pokračování na str. 3

Pokud byste mohl něco z našeho 
města vymazat, co by to bylo? 
Intriky a vzájemné osočování některých 
zastupitelů. Ale i záporný rozpočet měs-
ta. Všichni zastupitelé by měli mít bez 
ohledu na politickou příslušnost pouze 
jeden cíl, kterým je prosperita města 
spojená se spokojeností občanů. Proto je 
velice potřebné, aby byly pořizovány au-
diovizuální záznamy ze všech jednání za-
stupitelstva a ty byly dávány na webové 
stránky města. Pak se každý občan může 
kdykoli i opakovaně přesvědčit o tom, jak 
jím zvolený zastupitel hájí jeho zájmy.
Ale raději bych odpovídal na kladně po-
loženou otázku, co bych chtěl v městě vi-
dět, respektive, co by mělo vzniknout. Je 
toho ale mnoho. Takže jen několik záleži-
tostí... Město potřebuje denní stacionář 
pro seniory. Pro horké dny je potřebné, 
aby byla ve městě tekoucí voda - kašny 
či vodotrysky, které by zvlhčovaly vzduch 
na potřebnou míru. Stejně tak ve městě 
chybí fontánky s pitnou vodou. Pro ori-
entaci návštěvníků města chybí dobré 
orientační tabule s mapou města. Jak 
to vypadá s odpadkovými koši, ví každý 
občan. A takto by se dalo pokračovat  
a pokračovat.

Zbývá vám ve vašem pracovním vytí-
žení ještě nějaký volný čas? Jak ho 
trávíte? 
Pokud mi někdy nějaký volný čas zbude, 
je to především příroda. Ale také počíta-
čová grafika a tvorba webových stránek. 
Velice rád fotografuji, občas vystavuji 
své snímky, některé z nich získaly i oce-
nění na soutěžích. Řada z nich je k vidění 
na webu. Rád také občas chodím plavat 
a projedu se s přáteli na kole. Obrovskou 
radostí jsou vnoučata.

Děkuji za rozhovor a přeji mnoho 
úspěchů!

(ah)

Z rodinného alba – s vnukem Matyášem.

MO ČSSD děkuje voličům za projevenou přízeň v komunálních volbách 2010

Považujeme za důležité vysvětlit některé 
záležitosti povolebního vyjednávání:
Proč jsme nepřistoupili na dohodu s Ko-
alicí pro Benešov a na další povolební 
spolupráci?
Krátce po volbách došlo k jednání pově-
řených vyjednavačů za ČSSD (PhDr. Zde-
něk Henig, Vladimír Běhal, Karel Vrbický) 
s Koalicí pro Benešov, za kterou vyjedná-
val (Filip Ušák, Andrea Kulíková a Zdeňka 
Myšíková).
Při schůzce nám bylo nabídnuto Koalicí:

Nabídka pro ČSSD:
1)  Místo pro Karla Vrbického jako sta-

rosta města
2)  Jedno místo v Radě města (pro ČSSD 

+ starosta = tedy 2 zástupci v Radě 
města za ČSSD)

3)  Komise pro kulturu PhDr. Zdeněk Henig
4) Postoupení místa zastupitele pana 

Neliby ve prospěch náhradníka

Nároky Koalice:
1) Filip Ušák – místostarosta

2) s tím že Koalice bude mít v Radě měs-
ta 2 zástupce + místostarosta = tedy 
3 zástupce

3) Kontrolní výbor – Ing. Mádle
4) Obsazení obou výborů zastupitelstva
5) Ovládnutí BTS pod vedením pana Lek-

nera

Takto zněla nabídka, ovšem pod podmín-
kou písemné dohody, ve které mělo být 
uvedeno, že podpoříme odvolání pana 
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Jak to bylo s vyjednáváním s ČSSD… aneb proč jsme se nedohodli?
V prosincových Benešovských novinách MO ČSSD vysvětluje své důvody, proč se 
s námi nemohli dohodnout a jak nemorální požadavky jsme měli. Zdá se být zby-
tečné cokoliv sáhodlouze vysvětlovat, protože odpověď je mnohem prostší než list 
A4, který tomu ČSSD věnuje. Nedohodli se s námi, protože se s námi dohodnout 
nikdy nechtěli! Vše byla jen záminka a přístup ČSSD k vyjednávání mi dal zapravdu. 
Přestože pan Henig v předvolebním období mně ujišťoval, že zastupitelé za ČSSD 
nezvednou nikdy pro ODS ruku apod., přestože pan Vrbický na jednání s námi vyja-
dřoval sebelítost nad tím, že byl v ODS odstřelen z pozice starosty. Ale po pořádku…
ČSSD ve svém článku píše o jakýchsi „nárocích“, které jsme měli a které byly pro 
ně nepřijatelné. Žádný z nich nebyl ultimativní, vše byly jen naše výchozí návrhy 
k dalšímu jednání, ČSSD se vším souhlasila a až z tohoto jejich vyjádření se vlastně 
poprvé dozvídáme, že jim cosi „nevonělo“. Naopak ČSSD měla své „nepřekroči-
telné“ požadavky, přes které vlak k dalším jednáním nejel. Prvním bylo obsazení 
pozice starosty města Karlem Vrbickým a druhým byl neústupný nárok z katego-
rie „kádrujících“, a jehož důvod nám nebyl nikdy vysvětlen, aby ve vedení města, 
tedy ani v radě, nebyl Radek Lekner. V obou případech, i když se sebezapřením  
a v rámci toho, abychom mohli plnit náš volební program, jsme na tyto požadavky 
„třetího vítěze voleb“ přistoupili. Za podstatný, přesto kolegy ze sociální demo-
kracie nezmíněný(!), považuji i fakt, že ČSSD souhlasila prakticky se vším, co jsme 
na onom zmíněném jednání navrhovali. Z jednání jsme o volební sobotní noci od-
cházeli s tím, že dle slov pana Heniga, je dohoda na 99% jistá. Nevěřil jsem mu, 
proto jsme chtěli, aby byla co nejdříve sepsána exkluzivita dalšího vyjednávání  
a následně podrobná koaliční smlouva a programové prohlášení. Vzhledem 
k tomu, že jsme vyhráli ve volbách, tak jsme chtěli mít v nové radě města silné 
zastoupení, které by nám umožňovalo plnit náš volební program. ČSSD toto re-
spektovala a neměla s žádným naším programovým ani personálním návrhem 
sebemenší problém. Stručně proto vysvětlím naše personální „požadavky“.
Filip Ušák místostarostou - naši zastupitelé jednohlasně schválili mou nominaci do 
rady města na pozici (pravděpodobně) neuvolněného místostarosty, který by byl 
garantem změn na úřadě, těch změn, které jsme našim voličům slibovali. Měl bych 
pod sebou pracovní tým, který by měl na starosti vnitřní audit fungování městské-
ho úřadu a zadávání městských zakázek. S tím souvisí i předpoklad nominace Ing. 
Mádleho na pozici šéfa kontrolního výboru.
2 členové rady města - Andrea Kulíková a Zděnka Myšíková. Andrea Kulíková by se 
stala uvolněnou radní pro kulturu a školství.
Radek Lekner jednatelem BTS. Benešovská teplárenská je klíčovou městskou spo-
lečností, na jejíž chod jsme chtěli mít vliv z toho důvodu, že současná vládnoucí 
garnitura zvažovala její prodej, o čemž svědčí zápis z jednání zastupitelstva měs-
ta, výroky koaličního spojence pana Urxe o tom, že nevidí důvod, proč by mělo 
město teplárnu vlastnit i zájem vlivných politiků z ODS o její koupi. Koalice získala 
na Sídlišti obrovský náskok více než 10 % hlasů, proto jsme považovali za vhodné 
mít kontrolu nad touto klíčovou pozicí. Koneckonců ČSSD má v osobě pana Neliby 
úplně stejnou kontrolu nad Službami města.
Co se týká odvolání pana tajemníka a některých úředníků, tak rozhodně to nebyl 
ultimativní požadavek, nicméně audit fungování úřadu a zefektivnění jeho chodu 
není rozhodně nic, za co bychom se měli stydět. Rozhodně bychom nic nedělali 
v rozporu se zákoníkem práce či právem, jak se snaží sociální demokraté naznačit
Znovu opakuji, že nic z toho ČSSD nevadilo a i v den jednání(!) MO ČSSD mi před-
seda Henig do telefonu řekl, že dohoda s námi je jistotou. Nevěřil jsem mu a jsem 
za to rád. Byl jsem totiž ušetřen očekávanému zklamání.

filip ušák, zastupitel za Koalici pro Benešov

upozornění
Protože Benešovské noviny, jakožto 
zpravodaj města, mají informovat  
o dění ve městě, přinášet informace 
z radnice, příspěvkových organizací  
a zájmových klubů, a často se v po-
slední době stává, že prostor pro tuto 
činnost ubírají sáhodlouhé texty s po-
litickým podtextem, které musí být dle 
tiskového zákona podstoupeny i druhé 
straně k vyjádření, rozhodli jsme se 
dát těmto textům do budoucna červe-
nou. Věříme, že tento náš postoj přiví-
tají i naši čtenáři. 

Redakční rada Benešovských novin             

Průši z vedení BTS a na jeho místo půjde 
pan Lekner, který se na to konto vzdá funk-
ce člena zastupitelstva. Dále v dohodě 
mělo být potvrzeno, že podpoříme odvolá-
ní pana tajemníka Přivřela a část úředníků 
MěÚ bez udání jakéhokoli důvodu a v roz-
poru se zákoníkem práce. Tyto podmínky 
byly pro zástupce ČSSD naprosto nepřija-
telné.  Co se týká obsazení BTS, vyhození 

pana Průši a uvolněním místa pro pana 
Leknera, se nám jeví jako vysoce nemorál-
ní (přímo v rozporu s volebním programem 
Koalice). V souvislosti obsazení Rady měs-
ta 2 ČSSD +3 Koalice, by se stal starosta 
„loutkou“ v jejich rukách.
K tomuto tématu byla svolána mimořádná 
členská schůze ČSSD, kde byl návrh Koalice 
pro Benešov zástupci vyjednávacího týmu 

přednesen a bylo rozhodnuto hlasováním 
členské základny nepřistoupit na předlo-
žené návrhy Koalice pro Benešov s tím, že 
vyjednávací tým bude pokračovat v dalších 
jednáních s ODS a sdružením Patriot.
To jsou některé základní body, proč neby-
la uzavřena žádná dohoda ČSSD s Koali-
cí pro Benešov.

MO ČSSD Benešov nad Ploučnicí

To už je venku tma?  
Ne, to jsme jen přiložili  

do kamen…
Ekologové neustále upozorňují na obec-
ně rozšířený nešvar likvidace odpadu 
spalováním v domácích topeništích.  
S právě probíhající topnou sezónou lze 
často ve městech a obcích spatřit silně 
kouřící komíny řady domů a Benešov nad 
Ploučnicí není výjimkou. Je stále dost ob-
čanů, kteří i v dnešní době přes četná varo-
vání a hrozbu pokut považují za normální 
zbavovat se odpadů jejich spálením v kam-
nech a snaží se tímto způsobem ušetřit 
vlastní kapse. Často si ale neuvědomují 
důsledky svého počínání. Spatřit hustý, 
mnohdy černý kouř valící se z komína není 
v tomto období nic výjimečného. Řada lidí 
sice zaměnila vytápění nekvalitním a eko-
logicky nevhodným uhlím za zemní plyn 
či elektřinu, ale část občanů buď zůstala, 
nebo se vrátila k vytápění „klasickým kot-
lem“ na uhlí či dřevo. A někteří aby ušetřili, 
tak do něj často nasypou cokoli, hlavně, že 
to hoří. Ti si ale buď neuvědomují, že když 
se odpad spálí tímto způsobem, tak sice 
částečně zmizí, ale produkty jeho spalová-
ní jsou mnohem nebezpečnější než původ-
ní odpadky. 
Nebo si to tito „šetřílkové“ uvědomují a je 
jim to jedno. Je jim lhostejné, že nejen oni  
a jejich rodinní příslušníci, ale i lidé v sou-

pokračování na str. 5
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sedství nechtěně musí dýchat jedovaté 
zplodiny tohoto hoření se všemi následky, 
které to přináší. Domovní odpad totiž čas-
to obsahuje umělé hmoty z různých obalů, 
papír a řadu dalších materiálů, ze kterých 
se nedokonalým spálením tvoří nebo uvol-
ňují vysoce toxické a často rakovinotvorné 
látky jako jsou např. dioxiny či těžké kovy, 
které pak unikají do ovzduší. Například 
spalováním plastických hmot (ke-
límky, lahve, tetrapakové krabi-
ce, domácí zboží, hračky atd.) se 
uvolňuje oxid uhelnatý, chlorovodíkový 
plyn, dioxiny, chlorované furany atd. Ty 
mohou zapříčinit vznik onkologických 
onemocnění. A to není hovořeno o růz-
ných vadách při narození dětí takto za-
saženým lidem. Dioxiny totiž setrvávají 
v lidském těle a tam se hromadí, až do-
sáhnou toxické hladiny. Při spalování 
polystyrénů (např. šálků, jídel-
ních tácků, kartonů na vajíčka, 
plastických příborů), výpary z je-
jich hoření mohou poškodit oči i sliznice. 
Při spalování polyuretanů (žaluzie, 
pěny, látky, kterými se povrcho-
vě upravuje dřevo, lepidla atd.) 
se uvolňuje žlutý kouř, který obsahuje  
i určité množství kyanovodíku a fosgenu. 
Při spalování gumy, dřeva, ošetře-
ného impregnačními prostřed-
ky, drátů z izolací, baterií, olejů, 
azbestu a elektronických sou-
částek (většinou černý kouř), se 
uvolňují další jedovaté plyny. 
Podíváme-li se na kouřící komíny, pak se 
snadno přesvědčíme, že většina kouře  
a popílku končí svou pouť v nejbližším 
okolí komínu. Takže tito lidé vlastně úmy-
slně poškozují zdraví sobě i ostatním ob-
čanům. V dnešní době již neobstojí tvrzení 
„Já jsem nevěděl“. Neměli bychom zapo-
menout například na domácí zvířata, pro 

mnohé občany veliké mazlíčky. Převeďme 
si to na věčné téma – peníze. Kdo pracuje 
a následkem poškození zdraví onemocní, 
kolik ho to stojí na ušlém výdělku, lécích, 
poplatcích a to není hovořeno o riziku ztrá-
ty zaměstnání! Co stojí léčba domácích 
zvířat? Jaká je kvalita stravy z chovaných 
hospodářských zvířat v takovém prostře-
dí? A tak by se dalo dlouze pokračovat. Vý-
sledkem je jen to, že se neušetří vůbec nic, 
naopak způsobí se mnohem více škody.  
A je jen otázkou času, kdy začnou lidi soud-
ně vymáhat vysoká odškodnění po svém 
sousedovi za poškození zdraví a ohrožení 
života…
Protože Benešov nad Ploučnicí leží v po-
měrně úzkém údolí, tak kumulace kouře 
z více komínů stále častěji halí město do 
šedého, těžko dýchatelného „oparu“ a kdo 
se v něm projde například za nákupy, při-
nese si domů minimálně na oblečení cha-
rakteristický pach spalin.
Ano, je možné spalovat komunální odpa-
dy, ale je u toho nutno dodržovat Naříze-
ní vlády, kterým se stanoví emisní limity  
a další podmínky pro jeho spalování. Toho 

Po TéMěř 30 leTech Přichází revoluce v čišTění KoMínů

Nové nařízení vlády č. 91/2010 Sb. z března tohoto roku reaguje na pokrok vědy, techniky, technologií a stavebních materiálů  
a na přelomu roku nahradí vyhlášku č. 111/81 Sb. která je morálně i technicky zastaralá. Tato vyhláška v nejrozšířenější kate-
gorii tzv. domácnostních kotlů na pevná paliva (tedy na dřevo a uhlí) do 50 kW výkonu nařizovala čištění komínů min. 4 x ročně 
prostřednictvím odborně způsobilé osoby – kominíka. Nové nařízení vlády v této kategorii rozděluje provoz na sezónní a celo-
roční a nařizuje čištění min. 2x, resp. 3x do roka. V kategorii kapalných spotřebičů 3x a u plynných min. 1x ročně a to zpravidla 
před zahájením topné sezóny. Podstatně významnější ustanovení nyní majitelům umožňuje čištění spalinové cesty svépomocí 
za podmínky pravidelné roční revize spalinové cesty odborníkem. Tím dochází nejen k legalizaci současného „domácího“ čiště-
ní a vymetání komínů, ale zejména snížení nákladů na tuto činnost, která může dosáhnout ročně částky až 1,5 tis Kč a to až na 
jednu čtvrtinu. Upozorňujeme, že i novela umožňuje řízené vypalování komína pouze odborně způsobilé osobě. Při svémocném 
mechanickém čištění je třeba dbát maximální bezpečnosti práce především ve výškách a také dodržovat stanovený postup 
čištění. Odborníci varují, že kromě možného pádu může zejména u starších a poškozených komínů dojít při této činnosti k po-
škození komínu, případně střešní krytiny. Nově také nařízení v příloze upřesňuje lhůty kontrol a čištění a osvobozuje od čištění 
nepoužívané komíny. Vzhledem k tomu, že jen v roce 2009 vzniklo závadou topidel a komínů přes 400 požárů zdůrazňujeme, 
že čištění, kontrolu a revize kouřovodů, komínů a spotřebičů paliv nelze podceňovat nové nařízení vlády, které nabývá účinnosti 
1. ledna 2011.

v současných podmínkách našeho měs-
ta nemůže nikdo dosáhnout. Spalování 
komunálního odpadu v domácnostech je 
ze zákona zakázáno a viníkům hrozí za 
toto jednání velmi vysoké pokuty. Je jen 
otázkou, kdy se tím bude některý z repre-
sivních orgánů více zabývat, náš stát teď 
hledá jakékoli možnosti, jak naplnit státní 
pokladnu, stejně takový cíl mají i úřady 
obcí, které z takových pokut mají svůj díl 
do obecní kasy.
Proto je lepší šetřit jiným způsobem a do-
movní odpady likvidovat tak, jak se má. 
Většinu odpadů lze recyklovat. Zejména se 
jedná o papír, umělé hmoty, hliníkové fólie 
apod. Vytříděné složky domovního odpadu 
lze též bezplatně umístit do sběrných kon-
tejnerů, které jsou na některých místech 
našeho města, nebo se dá zdarma využít 
sběrných pytlů. Pro ostatní odpady, jako 
jsou rozměrné nebo jsou klasifikováním 
považovány za nebezpečné, je k dispozici 
sběrný dvůr. Vše je ale otázkou odpověd-
nosti a vlastního pohodlí.

Ota Dračka

pokračování na str. 5



– 6 –

služby města zveřejnily plán zimní údržby komunikací
Vybrali jsme pro vás nejdůležitější údaje. 
Celý dokument je k dispozici na webových 
stránkách města www.benesovnpl.cz.  

Pořadí důležitosti údržby vozovek:
1. pořadí:
Kromě průtahových komunikací (Děčín 
– Č.Lípa,Děčín – Česká Kamenice), kde 
údržbu provádí SÚS Děčín se jedná o uli-
ce: Družstevní, Sídliště, Opletalova, Ko-
menského, Cihelní, nám. Míru, Čapkova, 
Nerudova, Žižkova, Nádražní, Sokolský 
vrch, Dvořákova, Krátká, Čs. armády, So-
kolovská. 
Tyto vozovky musí být ošetřeny do 4 hodin 
od vzniku závady ve sjízdnosti.

2. pořadí:
Táborský vrch, Smetanova, Wolkerova, 
Pod Ostrým, Boženy Němcové, Novina, 
Příčná, Kostelní, Zámecká, pod Tábor-
ským vrchem, Vilová, příjezd ke garážím 
nad sídlištěm, Bezručova, Pod vyhlídkou, 
Kamenná, Tkalcovská, Valkeřická.
Tyto vozovky musí být ošetřeny do 12 hod. 
od vzniku závady ve sjízdnosti.

3. pořadí:
Ostatní obslužné komunikace a příjez-
dové cesty k objektům. Přístupové cesty  

Měli byste vědět…

•	 Ve čtvrtek 23. prosince 2010 
bude provoz Městského úřadu 
Benešov nad Ploučnicí zajištěn 
do 12.00 hodin. Dne 31. prosince 
2010 pak bude v provozu pou-
ze podatelna do 12.00 hodin. 
V ostatních pracovních dnech 
bude pracovní doba beze změn. 

•	 Úřad práce v Děčíně – odbor 
státní sociální podpory upozor-
ňuje, že předtisky žádostí o dávky 
státní sociální podpory (sociální 
příplatek, příspěvek na bydlení, 
přídavek na dítě) se od 1. ledna 
2011 nebudou rozesílat poštou.

v osadě Ovesná se budou udržovat plu-
hováním, pouze však v závislosti na pro-
vedení údržby silnice III. třídy na Dobr-
nou ze strany SÚS.
Ošetření po ukončení údržby komunikací 
v 1. a 2. pořadí, nejpozději však do 48 hod.

Pořadí důležitosti údržby chodníků:
1. pořadí:
Jedná se o ulice: Nádražní, most přes 
Ploučnici, Děčínská, sídliště, náměstí 
Míru, Táborský vrch, pod ZVŠ, lávka za 
koupalištěm, chodníky na nové komuni-
kaci obchvatu města, chodník mezi hři-
šti, cesta přes zámek na Táborský vrch, 
Cihelní.
Úklid chodníků do 4 hod. od vzniku záva-
dy ve schůdnosti.

2. pořadí:
Jedná se o ulice: Žižkova, Smetanova, 
Pod Ostrým, Boženy Němcové, Wolke-
rova, Krátká, Čsl. Armády, Českolipská, 
Novina, Kostelní, Zámecká, na Studánce.
Tyto chodníky musí být ošetřeny do  
12 hod. od vzniku závady ve schůdnosti.

3. pořadí:
Jedná se o ulice: Sokolský vrch, Pivovar-
ská, Čapkova, Nerudova, Dvořákova, 

sportovní aktuality ze školy

V letošním školním roce se na naší 
škole úspěšně rozvíjejí také sportovní 
aktivity žáků. Pod vedením Mgr. Libuše  
Ficencové trénují ve dvou kroužcích 
mladí florbalisté ze 2. až 5. tříd. Pan 
Klein vede florbalové kroužky pro 
chlapce a dívky od 6. do 9. tříd. Nej-
starší žáci z 8. a 9. r. se pod vedením 
Mgr. Mirky Šmídové zdokonalují v mí-
čových hrách.
V minulých letech byli žáci naší ško-
ly velmi úspěšní ve fotbalové soutěži 
Školský pohár Coca-Cola  (1x dokonce 
s účastí ve finále 16 nejlepších týmu 
z ČR). Českomoravský fotbalový svaz 
spolu s Ministerstvem školství, mláde-
že a tělovýchovy a Asociací sportu pro 
všechny pod hlavičkou „Fotbal ano – 
drogy ne“ vyhlásil místo této soutěže 
premiérový ročník školské futsa-
lové ligy, do které se naše škola při-
hlásila v kategorii mladších a starších 

žáků. Soutěž je tříkolová a první část  
proběhla v pátek 5. 11. 2010 v Děčíně 
na hřišti ZŠ Dr. M. Tyrše. Mladší žáci 
sice do dalšího kola nepostoupili, ale 
podali bojovný výkon a nasbírali cen-
né zkušenosti. Starším žákům se vedlo 
mnohem lépe, ti postoupili do 2. kola, 
které se proběhne 10. prosince 2010 
v Teplicích. 

V úterý 16. listopadu 2010 opět zavítali 
na besedu se žáky 6. – 8. ročníků ligoví 
basketbalisté BK Děčín.  Podobná akce 
se konala také v minulém školním roce 
a měla velký úspěch. Nejprve byl žá-
kům představen Basketbalový klub Dě-
čín a pak se představili přítomní hráči 
Admir Alič, Tomáš Pomichálek, Jan Jiří-
ček a Dan Douša. Při besedě jim ochot-
ně odpovídali na zvídavé a zajímavé 
otázky, které si pro ně žáci připravili. 
Na závěr předvedl Jan Jiříček smečo-

vání a střelbu na koš a hráči se s žáky 
vyfotili. Fotografie z celé akce si můžete 
prohlédnout na stránkách www.bkde-
cin.cz/novinky.

Žáci naší školy se v letošním školním 
roce přihlásili také do florbalového tur-
naje Orion Cup o přeborníka okresu 
s postupem na kraj. Soutěžilo se zatím ve 
dvou kategoriích – starší žáci (8. a 9. tř.)  
a mladší žáci (6. a 7. tř.). Oba turnaje 
se odehrály závěrem měsíce listopadu 
na ZŠ v Děčíně. Naši hráči se bohužel 
neprobojovali do finálových skupin, 
ale zahráli si kvalitní florbal a získané 
herní zkušenosti jistě uplatní v dalších 
turnajových ročnících. Soutěž pokraču-
je ještě kategorií dívek a nejmladších 
žáků. 

Mgr. M. Šmídová, H. Franclová,  
Mgr. J. Novotná

Příčná, Alšova, Heřmanovská, Tkalcov-
ská, Kamenná, Bezručova, Vilová, Valke-
řická.
Tyto chodníky budou ošetřeny po ukonče-
ní údržby chodníků 1. a 2. pořadí, nejpoz-
ději však do 48 hod.

záKlaDní šKola Benešov naD Ploučnicí
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Olympiáda z českého jazyka
Ve čtvrtek 25. listopadu 2010 se kona-
la na naší základní škole každoroční 
soutěž jazykových znalostí a dovedností 
žáků školy - Olympiáda z českého jazyka.  
V letošním roce se soutěže zúčastnilo  
19 žáků a žákyň z 8. a 9. ročníku, pro kte-
ré je soutěž určena. Soutěžní úkoly byly 
tentokrát zaměřeny víc než na znalosti 
české gramatiky na šířku a variabilitu 
slovní zásoby soutěžících. Důležitou roli 
při hodnocení sehrály vlastní vyjadřovací 
schopnosti žáků, které museli prokázat  
v samostatném slohovém útvaru na 
téma: „Naštěstí jsem si to včas vyžehli-
l/a“. Dvě nejúspěšnější řešitelky školního 
kola – Barbora Čabelková z 9.B a Barbora 
Kučerová z 8.A budou školu reprezento-
vat v okresním kole, které se bude konat 
na začátku příštího kalendářního roku. 

Mgr. H. Fridrichová

Divadlo Klauniky  
v Benešově nad Ploučnicí

V pátek 19. listopadu 2010 se žáci 7. - 9. 
ročníků naší a markvartické základní 
školy zúčastnili v benešovském kině 
divadelního představení didaktické 
klauniády – „Don Quijote de la Ancha“ 
v provedení Divadla Klauniky Brno pod 
režijním vedením Boleslava Polívky.
Svéráznému zpracování osudů Dona 
Quijota a věrného služebníka Sancho 
Panzy nechyběl humor, nadsázka, fan-
tazie ani mystifikace. Hra vzbudila  
u dětí velký zájem a sklidila obrovský 
úspěch, což se projevilo v ochotné spo-
lupráci s herci při jejich aktivním zapo-
jení se do děje.

Mgr. Markéta Kácová

 „Tak rozsviťte strom na náměstí.  On rozzáří vše kolem nás. 
Nám všem, co tu zpíváme s radostí, dá vědět, že nastal ten čas...“    

To jsou slova písně, která doprovázela slavnostní rozsvícení vánočního stromu na be-
nešovském náměstí. Čas adventu jsme si přiblížili v pátek 26. listopadu 2010, kdy se 
tato naše tradiční akce konala.  
Aby byla atmosféra úplná, připravila jsem si společně s dětmi z pěveckého sboru naší 
mateřské a základní školy krátké předvánoční koncertování v kině. Vánoční zastavení 
s Klubíčkem proběhlo v příjemné náladě a s úsměvem všech účinkujících i posluchačů 
na tvářích. Kino vmžiku zapadlo živými sněhovými vločkami a obléklo se aspoň na chvilku 
do vánoční nálady. Všichni společně jsme se na krátký čas zastavili a zazpívali si koledy.
Odměnou dětem za krásný zpěv byl sladký perníček. Vybrané peníze za dobrovolné 
vstupné na koncert 
s názvem „Děti dě-
tem“ jsme věnovali 
dětem do Zambie.
Pak už jsme se 
společně s rodiči 
vydali na náměs-
tí. Na cestu nám 
posvítila barevná 
světýlka, která děti 
dostaly od měst-
ského úřadu. Na 
náměstí jsme pak 
společně rozsvítili 
náš vánoční strom.
Děkuji všem, kteří 
se zapojili do této 
akce, a přeji dě-
tem, jejich rodičům 
i vám všem, klidné 
a krásné chvíle, 
které nám měsíc 
prosinec přináší. 
Není nad rozzá-
řené oči a šťastný 
úsměv na tváři na-
šich dětí.
Mgr. Zdeňka Černá

Zápis do 1. ročníku 
základního vzdělání pro 
školní rok 2011/2012

Na základě ustanovení odst. 1 § 46 zá-
kona č. 561/2004 Sb. (školský zákon) se 
v pátek 21. ledna 2011 od 10 do 17 h 
v budově školy „Bílá“ - Komenského 274, 
Benešov nad Ploučnicí uskuteční zápis 
dětí do 1. ročníku základního vzdělávání 
v Základní škole Benešov nad Ploučnicí. 
K zápisu se dostaví zákonní zástupci  
s dítětem narozeným od 1. září 2004 do  
31. srpna 2005. Při zápisu předloží zákon-
ní zástupci rodný list dítěte a občanský 
průkaz či jiný doklad o trvalém pobytu.
Zápis do mateřské školy proběhne v květ-
nu 2011. O přesném termínu budou zá-
konní zástupci dětí včas informováni.

Mgr. Miroslava Šmídová
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lisToPaD s MeDvíDKeM BeneM

Pomalu se loučíme s podzimem a čeká 
nás krásný čas Vánoc. Co jste v listopadu 
mohli zažít s Mateřským centrem Medví-
dek Ben?
Kdo chtěl svým dětičkám pořídit něco 
hezkého na sebe, navštívil první Bazárek 
dětského oblečení.  Protože se tato akce 
setkala s úspěchem, čeká nás znovu na 
jaře. 
Listopad je měsícem strašidýlek a duchů, 
takže se v polovině měsíce dětičky pře-
vlékly do kostýmů a společně s námi si 
užily Strašidýlkovou párty. V městském 
kině je čekalo mnoho soutěží, písniček a 
tance. Překvapením pro ně byl žonglér, 
který jim ukázal plno povedených kous-
ků. Na závěr skvělé zábavy děti čekala 
nádherná světelná podívaná, kterou od-
měnily bouřlivým potleskem.  

Maminky, které svoje ratolesti chtěly 
nechat vyfotit a udělat tak radost sobě 
nebo svým blízkým pěknou fotografií, při-
šly na Vánoční focení se Zitou Kakarovou 
do kina. Pro obrovskou účast focení trva-
lo od odpoledne až do večerních hodin. 
Maminky statečně čekaly, až na ně přijde 
řada. Ale fotečky plné dětských úsměvů 
za to čekání stály.
Při státním svátku 17. listopadu jsme ve 
spolupráci s KDU-ČSL Benešov nad Plou-
čnicí rozsvítili lampiony a společně jsme 
si zazpívali na náměstí státní hymnu.
Dále si maminky na Kreativním kroužku 
vyrobily s naší úžasnou Marcelou Heř-
manovou naprosto dokonalé adventní 
věnce, dětičky na keramice se mohly 
pochlubit závěsnými hodinami, jablíčky 
s vůní skořice a ozdobami na vánoční 
stromeček.
Kromě těchto akcí nás celý listopad pro-
vázela příprava na Mikulášskou besídku 
a výroba dárečků na Vánoční jarmark. 
Maminkám a dětičkám, které navštěvují 
naše centrum, děkujeme za přízeň a pod-
poru. Kolektiv MC Medvídek Ben přeje 
klidné přípravy na nejkrásnější svátky 
v roce. Šťastné a veselé prožití Vánoc. 
V následujícím roce se budeme dále sna-
žit dělat vše proto, aby kolem nás zářily 
upřímné dětské úsměvy, protože to je 
nejlepší odměna naší práce.
Touto cestou ještě musíme poděkovat 
všem sponzorům a dárcům, kteří zatím 
naše centrum podporovali a pomohli 
nám k tomu, aby bylo takové, jaké je:
Děkujeme především našim rodinám, že 
mají trpělivost s tím, že neustále poletuje-
me mezi domovem a centrem, dovolují nám 
uskutečňovat naše sny a také děkujeme za 

to, že jsou to právě ony, které nám největší 
měrou pomáhají finančně i materiálně. 
Obrovské poděkování patří také Městu 
Benešov nad Ploučnicí, které nám zdar-
ma pronajalo prostory a hradí za nás  
i energie, dále děkujeme: MUDr. Antonín 
Zamykal, Auto – pneu servis Václav Petr, 
Restaurace Rio, Pekařství Diringer, firma 
Ambit Fišer, firma Spektrum David Kala-
bis, SDH, Autoservis DaP s.r.o. Markvar-
tice, Restaurace Na koupališti, Pila Plou-
čnice, Hračky Verner, Cukrárna Pusinka, 
Marcela Heřmanová, Monika Míková, 
Hanka Šindlerová, Ajka Houšková, Věra 
Malá, T. Klomfar, R. Lekner, Z. Ušáková, 
pí. Benešová, pí. Šindelářová, pí. Mol-
nárová, pí. Kořánová, pí. Kropáčová,  
pí. Strnadová, pí. Novotná, pí. Kleinová, 
pí. Jansová, TK Respect, učitelé 1. st. ZŠ 
Benešov nad Ploučnicí,...

Andrea Kulíková, Stáňa Pondgráczová, 
Gábina Macharová, Adéla Podolínská 

a Anička Vacenovská

 
V sobotu 29. listopadu 2010 před první 
adventní nedělí se sešli lidé v klubovně 
na Sokolském vrchu k malému, ale za 
to milému adventnímu posezení. Na za-
čátku celé akce bylo zpívání adventních 
písní. Pak jsme si přečetli úryvek z Bible 
a po ní byly posvěceny adventní věnce  
a svíčky, které si lidé na akci přinesli. 
Tento akt se mnohým líbil a mrzelo je, 
že si k posvěcení nepřinesli i medailonky  
P. Marie. Pak jsme měli ochutnávku cuk-
roví a soutěž o nejlepší závin. Nebylo 
vůbec jednoduché vybrat ten nejlepší. 
Všechny byly totiž moc dobré! V hodnotí-
cí komisi zasedli kvůli objektivitě ti, kteří 
závin nepekli. Byla to náramná zábava  

těz obdržela láhev známkového vína. 
Pak nás čekalo další milé koštování Sva-
tomartinských vín. Lidé si mohli vybrat  
z několika možností. Buď Svatomartinská 
vína od jednoho dodavatele a to bílé, čer-
vené a Rosé a nebo jen jeden druh vína  
a to od všech dodavatelů. Nakonec zvítě-
zila ochutnávka Svatomartinského vína 
Rosé od všech dodavatelů, které jsme na 
akci měli a značky Svatovavřinecké. Bě-
hem koštování vín jsme se dozvěděli vše 
o tradici tohoto vína i o výrobě a distribu-
ci vína na trh. Vítězem se stalo Svatomar-
tinské víno Rosé značky Svatovavřinecké 
ze Šardic /k dostání v cukrárně Pusinka - 

Milé adventní posezení

pokračování na str. 9
a legrace. Nakonec se vítězství dočkal 
závin paní Bedřišky Gajdošové. Jako ví-



– 9 –

BlahOPřáNí
V neděli 19 prosince oslaví své  
80. narozeniny náš dlouholetý člen 
SDH Benešov nad Ploučnicí pan 
Koloman Martínko, který je na-
ším členem již 50 let. 

S přáním vše-
ho nejlepšího  
a hodně zdra-
ví se připojují 
všichni členové  
SDH Benešov 
nad Ploučnicí.

uvádím to proto pokud by ho chtěl někdo 
doma ochutnat!  
Pak už následovala volná zábava a celá 
akce se protáhla až do večerních hodin. 
Všem se moc líbila a rádi by ji příští rok 
opět zopakovali.
Nakonec bych chtěla poděkovat všem, 
kteří se našich akcí BS-Aktivu zúčastňu-
jete pravidelně a vaše díky a spokojenost  
s akcemi jsou pro mě i všechny, kteří akce 

připravují, povzbuzením. Celkem jsme 
uspořádali pro naše spoluobčany v roce 
2010 několik krásných a zajímavých akcí 
a na jejich návštěvě se vystřídalo více jak 
300 návštěvníků. 

Přeji všem požehnané vánoční svátky 
a šťastný nový rok 2011.

Lída Šumová
BS-Aktiv  

 

aKce ve MěSTě

XMas Dance PárTY s resPecTeM 
10. 12. 2010 od 16.00 a 20.00 hod.

Městské kino
Vstupné: děti do 10 let zdarma,  

děti od 10 let 20 Kč, dospělí 40 Kč

lucie noci uPije vol.3
11. 12. 2010 od 20.00 hod.

Club Gorila Benešov nad Ploučnicí, 
vstupné 70,- Kč

Kapely: Blueser + soused Bimbo, Kašmí-
rové vážky, Jack SIUH, Stará škola

inforMační schůzKa  
Pro oBYvaTele síDlišTě

14. 12. 2010 od 17.00 hod.
Městské kino 

Téma: Posílení biodiverzity sídelních  
biotopů – Sídliště Benešov nad Ploučnicí

zaseDání MěsTsKého zasTuPiTelsTva
15. 12. 2010 od 15.00 hod.

Městský úřad Benešov nad Ploučnicí – 
velká zasedací místnost

vánoční Turnaj v oDBíjené
26. 12. 2010

Vážení sportovní přátelé, dovoluji si Vás 
tímto pozvat na Vánoční turnaj v odbí-

jené smíšených družstev v tělocvičně na 
Sokolském vrchu. Prezentace bude od 

8.30 do 9.00 hodin. Předpokládaná výše 
startovného je 50,- Kč. Dobroty a spon-

zorské dary vítány! V případě zájmu pro-
sím o potvrzení účasti. Zveme všechny 
příznivce tohoto sportu. Sportu zdar! 

Ing. Rudolf Čech

Mr. cocoMan & The soliD viBes
28. 1. 2011 od 20.00 hod.
Koncert v Městském kině

 (reggae/dancehall, Praha)
vstup 90 Kč

výzva
•	 Nehledáte brýle? Starší pán za-

pomněl v Narvě Benešov n. Pl. 
kovové brýle v hnědém pouzdru. 
Zůstaly na svém místě a může 
si je do Narvy přijít vyzvednout. 

•	 Hledám krejčovou (nejlépe ma-
minku na MD nebo paní v in-
validním důchodu) na občasné 
šití. Šicí stroj výhodou, práce na 
doma. V případě zájmu volejte: 
731 778 860.

DěTi v africe BuDou MíT česKé vánoce 
Když jsem poprvé působila v Zambii jako dobrovolnice a pracovala jsem s dět-
mi z nejchudší oblasti v jižní části Zambie, měla jsem možnost zjistit, že pro 
tyto děti se vánoce neliší od jakéhokoliv jiného dne, kdy nejdou do školy. Vsta-
nou ráno okolo páté hodiny, aby nanosily vodu ze studny, nasbíraly dříví na 
zátop a mohly tak připravit tradiční kaši zvanou nschimu, uklidily a pak spo-
lečně šly do kostela na mši. Po mši se vše opakuje - dojít pro vodu, uvařit kaši, 
umýt nádobí. Kdo z dětí se nenarodil v těch nejhorších podmínkách, má nschi-
mu i 3x denně. Žádné dárky, žádný stromek či štědrovečerní večeře v této ob-
lasti neexistují. Jako křesťané přisuzují vánocům velké hodnoty, bohužel bída 
a chudoba jim neumožňuje vánoce prožít tak, jak je znají třeba naše děti.  
Mým přáním bylo to změnit a nadělit jim radost. Alespoň jednou do roka doká-
zat, že nejsou všem lidem na světě lhostejné. Většina těchto dětí nemá rodiče  
a vyrůstá na pokraji chudoby. A tak od roku 2005, kdy jsem měla možnost vstoupit 
do jejich životů a splnit jim alespoň jedno přání - mít vzdělání, jim i každoročně 
organizujeme vánoce, kde mají štědrovečerní večeři, vánoční stromeček a vánoč-
ní dárek. Díky lidem z Děčína, Benešova nad Ploučnicí a dalším, kterým osudy 
sirotků v Zambii nejsou lhostejné, máme možnost děti navštěvovat a zajistit, aby 
náš projekt v Africe fungoval. Letos jsme měli možnost zúčastnit se slavnostního 
rozsvícení stromku v Benešově n. Pl. a benefičního koncertu, kde vystupovaly děti  
z Klubíčka. Za dobrovolné vstupné, které bylo darováno na náš projekt v Zambii, 
obdržel každý perníček, který jsme napekli a nazdobili. Všem, kteří jakkoliv přispě-
li, bychom tímto chtěli vyjádřit velké díky! Do Zambie se 30. prosince chystá Lucie 
Šumová, která dětem poveze drobné dárky, aby jim mohla připravit vánoce a od-
vést s dětmi kus práce. Navíc si s sebou přibalí i fotografie dětí z Klubíčka, aby i děti 
v Africe mohly vidět, jak vánoční advent zahájily naše děti v ČR. Po příjezdu Lucie  
z Afriky Vás budeme v únorovém vydání novin informovat o průběhu cesty a vánoc.  
V únoru plánujeme uspořádat přednášku o Zambijských dětech spolu s promítá-
ním fotografií, na kterou Vás ještě v budoucnu upozorníme. Věříme, že nám všem 
se podaří mít i letošní vánoce plné klidu, míru, radosti a spokojenosti.

 Marcela Suchánková, Naděje Zambii o.s. 
(více o projektu: www.nadejezambii.org)

Poděkování 

Děkuji za blahopřání k mým osmdesá-

tinám a milé dárky Městskému úřadu 

Benešov nad Ploučnicí a Sboru dobrovol-

ných hasičů v Benešově nad Ploučnicí.

Josef Sladomel
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                 Nové kNihy v městské kNihovNě

Pro ženY 
Collins, Jackie – naivní mrcha – Anna-
bel je dcera slavného hereckého páru. 
Už od dětství byla pro rodiče spíše pří-
těží. Aby měla od nich klid, odstěhuje 
se do New Yorku, kde žije rozmařilým 
životem s přítelem Frenkiem, který je 
závislý na kokainu. Když je jednoho dne 
Annabelina matka zavražděna, vyjdou 
najevo fakta, na nichž si bulvár obzvlášť 
smlsne...

Ffordeová, Katie – svatební horečka 
– Svatební agentka Sarah Stratfordová 
musí zorganizovat za krátkou dobu dvě 
velké svatby a to v jeden den. Naštěs-
tí má po ruce pomocnice Elsu a Bron, 
nadmíru šikovné přítelkyně. Jenže jak 
se velký den blíží, všechny tři ženy si 
uvědomují, že samy vlastně nemají vů-
bec čas na to, aby přemýšlely o lásce. 
Či snad ano?

Řeháčková, Věra – jeho poslední tři 
ženy – psychologický román pro ženy 
nejen o tom, jak i muž může v životě do-
platit na svá nepromyšlená rozhodnutí.

Monyová, Simona – Konkurz na mi-
lence! - Leze Vám na nervy? Marně se 
snažíte vzpomenout, proč jste si ho před 
léty vzala? Zdá se Vám, že společné už 
máte jen příjmení? Pak zřejmě nastal čas 
vyhlásit Konkurz na milence.

hisToricKé 
Erickson, Carolly – Paměti Marie stu-
artovny – Kdo by neznal skotskou krá-
lovnu? Její život představuje ojedinělé 
drama plné ostrých konfliktů i nečeka-
ných zvratů: zažila lásku a obdiv, ale  
i zradu a potupné věznění. Autorka  
i tentokrát mistrně pojí historická fakta  
s románovým pojetím a ve výsledku načr-
tává barvitý portrét nešťastné ženy, jejíž 
pohnutý osud dodnes vyvolává vzrušení 
a soucit.

naPěTí
Ludlum, Robert – Bourneův princip – 
Jason Bourne, muž se dvěma identitami: 
na jedné straně uznávaný profesor ling-
vistiky David Webb, na straně druhé elit-
ní špion, se vydává do Evropy, kde na něj 
čeká jedna z nejnebezpečnějších operací 
jeho dvojího života: honba za vůdcem 
teroristické skupiny, která má kořeny až  
v temných dobách druhé světové války.

Bunker, Edward – ani ta nejlítější bes-
tie – napínavý příběh čerpá z autorových 
kriminálních zkušeností. Po úvodních pa-
sážích připomínajících místy až sociolo-
gickou sondu do světa zločinu je čtenář 
postupně vtahován do překotného víru 
pulzující zápletky, jejíž nečekané rozuzle-
ní si nezadá s mistry detektivního žánru.

upozornění: 
V době od 23. prosince 2010 do 2. ledna 
2011 bude knihovna uzavřena.

nabídka

DoDávKa a rozvoz oBěDů

Denně nabízíme výběr ze tří druhů čerstvě připravovaných jídel
obědy dodáváme do vlastních jídlonosičů, nebo do jednorázového menoboxu  

za příplatek 5,- Kč
nemusíte si objednávat každý den.

Přijedeme až za vámi domů s chutným domácím jídlem.

cena jednoho oběda zahrnuje: PolévKu, hlavní jíDlo, DoPrava je zDarMa                      
cena oběda je 55,- Kč

objednávky přijímáme na telef. číslo:  733 404 207 od 7hod. do 15 hod.  
nebo přímo na provozovně:  Dvořákova 280, česká Kamenice

 obědy vozíme v sobotu, v neděli i ve svátky!!!
objednávky musí být podány nejpozději 1 den dopředu.

Můžete platit i jídel. kupóny Dejeneur.
rozvoz nabízíme všem. aktuální jídelníček vám přiveze náš řidič.

obědy lze vyfakturovat.
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sAtELity
PRoDEJ, moNtÁŽE A 

sERvis
ČESKÉ A SLOVENSKÉ PROGRAMY ZE 

sAtELitU ZDARmA                                             
(ŽÁDNÉ MĚSÍČNÍ POPLATKY)

PRODEJ SATELITNÍCH KOMPLETŮ ZA 
SKVĚLÉ CENY

(montáž zdarma)
(montáže do tří dnů)

PRODEJ, AKTIVACE A SPRÁVA KARET 
skyLiNk

oBChoDNÍ ZÁstUPCE skyLiNk
PETR ŽENČUCH

tel. 605207682
email: petrzencuch@seznam.cz



hc Malá veleň zabojovala 
o účast ve finále

Hokejisté Malé Veleně udělali rázný 
krok k zajištění si učásti ve finálo-
vém play off, kam postupují pouze 
první 4 týmy. V nedělním utkání po-
razili vedoucí Kovo Mladá Boleslav 
8:3/4:1,1:0,3:2/, stáhli jejich náskok 
na rozdíl 2 bodů a upevnili si druhou 
pozici. Branky dávali Kalaš 2, Kouřil 
2, Pova 2, Bulín 1, Zeman 1. V dalším 
utkání porazili Barakudy Stružnici 13:3 
a jsou na třetím místě.

Bližší informace na:  
www.hcmalavelen.estranky.cz

výsledky zápasů  
stolního tenisu

5. zápas - MSKST AMBIT Bene-
šov n. Pl. - Slovan Varnsdorf B - 13:5 
body - Štípek M.- 0,5, Nebohý F.-3,5, Babič-
ka M.- 4,5, Babička L.-0, Myslivec M.-4,5
 
6. zápas - SKST Česká Kamenice A - 
MSKST AMBIT Benešov n. Pl. - 5:13 
body - Štípek M.-3,5, Nebohý F.-1,5, Ba-
bička M.-3, Babička L.-2, Myslivec M. - 3
 
7. zápas - MSKST AMBIT Bene-
šov n. Pl. - SKST Děčín C -14:4 
body - Štípek M.-4,5, Nebohý F.-4,5, Ba-
bička L.-1, Myslivec M.-4
 
8. zápas - Bosch Cars Děčín A - 
MSKST AMBIT Benešov n. Pl. - 4:14 
body - Štípek M.- 4,5, Nebohý F.-3, Babič-
ka L.-3, Myslivec M.-3,5
 
9. zápas - MSKST AMBIT Bene-
šov n. Pl. - Malá Veleň A - 7 : 11 
body - Štípek M.-3, Nebohý F.-0, Babička 
M.-2, Babička L.-1, Myslivec M.-1

Super startem do nové sezóny se mohou 
pochlubit benešovští tanečníci. Taneční 
klub Respect Benešov nad Ploučnicí se bě-
hem jednoho měsíce zúčastnil hned čtyř 
tanečních soutěží v České republice. Šlo  
o pohárové soutěže bez postupu. 
První soutěží byla 30. října 2010 soutěž 
v Litoměřicích. Zúčastnili jsme se jí se 
3 choreografiemi a umístili jsme se ná-
sledně: 1. místo získaly MINIDĚTI s před-
tančením BLÁZNIVÁ ULICE, 2. místo 
získaly DĚTI s předtančením WITH YOU,  
3. místo získali DOSPĚLÍ s předtančením 
GOLD WAY. 
Do nové sezóny jsme nastoupili s velkým 
nadšením a tak jsme se hned následující 
den 31. října 2010 zúčastnili další taneční 
soutěže. Tentokrát jsme se pro střípky ví-
tězství vypravili do Teplic. Tato soutěž je již 
na úrovni, ale to nás nezaskočilo, nezkla-
mali jsme a odvezli si hned několik ocenění!  
1. místo získaly opět MINIDĚTI s předtanče-
ním BLÁZNIVÁ ULICE, 3. místo si vybojovaly 
DĚTI s předtančením WITH YOU, 3. místo 
pro klub vytančily MAMINKY TK RESPECT 
s předtančením TAK JDE ČAS. Dospělí se 
tentokrát umístili pod stupni vítězů na 4. 
místě.
Třetí soutěž v pořadí se konala v Tábo-
ře na jihu Čech 14. listopadu 2010. Tato 
soutěž pro nás byla premiérou, ale byli 
jsme spokojeni. Soutěžilo se v neděli  
a my jsme vyjížděli ráno v půl páté z bene-
šovského náměstí. Cesta proběhla v klidu  
a po celý den se na nás usmívalo sluníčko. 
V Táboře bylo příjemných 20 stupňů Cel-
sia. Byla to krásně strávená neděle a naše 
dětičky s předtančením WITH YOU získaly 
úžasné 1. místo, Junioři si zajeli svou der-
niéru s předtančením TIK TOK, se kterým 
bojovali v Chorvatsku a umístili se na krás-
ném 4. místě (z 11 skupin) a dospělí získali 
opět jejich neoblíbené 4. místo. 

 

vzpomínka 
V měsíci říjnu zemřel dlouholetý před-

seda benešovského oddílu stolního 
tenisu p. josef stuchlý. Celý svůj 
život a volný čas věnoval tréninku  
mladých a začínajících stolních  

tenistů v Benešově 
nad Ploučnicí. Čest jeho památce.

Za oddíl stolního tenisu 
Martin Štípek 

 

TK respect Benešov nad Ploučnicí  
zahájil novou sezonu úspěšně!

Poslední soutěž, které jsme se zúčastnili, se 
konala v Písku 27. listopadu 2010. Tato sou-
těž též pro nás byla premiérou, ale musím 
říci, že to byla snad nejkrásnější soutěž, na 
které jsme byli. 
Konala se v sobotu a byla to doopravdy 
dálka, odjížděli jsme v sobotu ráno v půl 
sedmé a domu jsme dorazili kolem 2 ho-
diny v noci v neděli. Soutěž pro nás byla 
velice emotivní. Protože konkurence byla 
obrovská, snad největší, co jsme kdy viděli.  
I tak se nám ale podařilo získat krásná 
umístění. Miniděti s předtančením BLÁZ-
NIVÁ ULICE se umístily na super 2. místě, 
děti bohužel s předtančením WITH YOU 
nepostoupily do finále, JUNIOŘI se ze  
13 skupin dostali mezi 6 nejlepších do finá-
le, kde sestavu zatancovali úžasně, ale měli 
svou premiéru a bohužel to stačilo pouze 
na 4. Místo. I přesto to bylo úžasné vystou-
pení a hlavně úžasný výsledek. To samé 
dospělí. Po prvním kole jsme se dostali do 
finále z 11 skupin mezi 6 nejlepších, ale  
v konečném umístění jsme pak skončili na 
5. místě. I tak to ale byl pro nás obrovský 
úspěch. Za tuto soutěž moc děkuji mamin-
kám, které jely s námi, a moc nám pomá-
haly.
TK Respect se v sezoně zúčastnil  
4 soutěží se 14 choreografiemi a umístil se 
celkem osm krát. Z toho 3 x 1. místo, 2 x 2. 
místo a 3 x 3. místo. 
Ještě jednou moc děkuji a máme velkou 
radost, že hrdě reprezentujeme naše měs-
tečko.

Moc bych ještě chtěl poděkovat choreogra-
fkám, které se podílely na choreografiích, 
které se zúčastnily tanečních soutěží. Chtěl 
bych poděkovat Martínce Rýdlové, Monice 
Lehké a Míše Horákové. 

Vlastík Krejčí
vedoucí TK Respect
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